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Pastorační rada farnosti
(zápis z jednání)

Datum: 29.9.2016
Místo jednání: Kovářova 21/22, 155 00 Praha 13
Přítomni: ~
Omluveni: ~
Neomluveni: ~
Zapsal: P. Jan Kotas

Průběh
přítomní: Radek Tichý, Jiří Zeman, Stanislav Dlouhý, Eva Kindlová, Eva Kuchyňková, Viktor Nedbal, Jiří Pecha, Helena Ryklová,
Václav Šeferna, Kristýna Vyskočilová

Předán pastorační plán Pražské arcidiecéze s tématem vzdělanost a rodina – zapadá do našich aktivit: misie škol a snahy o
založení církevní školy.
Téma PRF – očekávání členů PRF od nových kněží:

S potěšením kvitováno, že pokračují technické práce na budovách. Co se týče liturgie, vadí, že zadní část kostela je
debatní kroužek a rodiče nezasáhnou. K tématu rodin – dřív se navštěvovaly, to vymizelo. Co to znovu nabídnout? Od
kněží se očekává důraz na bohoslužby, aby se dalo modlit, aby se rodiny setkávaly.
Spokojenost s tím, jak noví kněží začali pracovat, a nemá žádné konkrétní úkoly, spíš jen zajet a udržet to, co je.
Očekávání – celkový přístup kněží, kteří jsou zcela přítomni ve farnosti – především vědomím, přístupem a myšlenkami.
Zároveň očekávání, že kněží budou myslet i na sebe, aby se nezhroutili a nevyhořeli. Návrh řešení situace při liturgii –
osobní kontakt nejlépe přímo kněží a „nátlak“ na usazení se v přední části kostela.
Spokojenost s tím, jak noví kněží začali pracovat. Drobné výhrady k chodu katechumenátu.
Ocenění, že Zprávy jsou 1x měsíčně. Jinak dojem přetíženosti kněží, a že nebude možné se na kněze obrátit, když to
bude potřeba. Obavy, aby se nesesypali. Knihovna – není kam se rozšiřovat.
Opatrnost k aktivitě otevření kostela po dobu prázdnin. Popis havarijního stavu věže kostela sv. Jakuba. Existuje
technická dokumentaci ke všem zařízením ve farnosti včetně kostelních hodin – doporučení na jejich zprovoznění bez
odbíjení. S nadějí sledován počet dětí přihlášených na náboženství a těší se na to, jestli vydrží i nadále.
Vděčnost za důvěru ohledně konání lyžáku. Co se týče dětí, snaha, aby jezdily na tábory a lyžáky.
Ocenění toho, co se tu děje. Je tu cítit systematičnost a transparentní přístup pro farnost. Očekává se, že budeme vědět,
kam chceme společně směřovat. Je dobře, že P. Jiří je přidělen školce a bude se tam vyskytovat častěji.
Vnímána potřeba zklidnit bohoslužby, je dobře, že je více bohoslužeb. Ocenil by se seminář ohledně latiny a liturgie pro
latinské mše. Bylo by vhodné obnovit mešní nádobí do kostelů, sladěnost a špatný technický stav. Zároveň upozornění,
že v presbytáři u sv. Jakuba není slyšet, co říká kněz.

• Zpětná vazba P. Radka:
Očekáváme návrh ceny opravy věže s termínem opravy. Nosné trámy jsou údajně ty ve zdi. Budeme žádat finanční
podporu MK ČR a MČ Praha 13. Určitě zprovozníme hodiny, bez odbíjení.
Zároveň proběhne revize stavu zrekonstruovaných koupelen a patra na faře, kde jsou popraskané dlaždičky, a
prosakuje voda z horního bytu.
V dohledné době je žádoucí oprava nátěru oken v KC.
K přítomnosti kněze ve farnosti: P. Radek – je vázán také na povinnosti na KTF. Funguje domlouvání schůzek. Záměrem
bylo i zrušení úředních hodin na nástěnkách, kněží nejsou úředníci. Namísto toho je uveden čas setkání s knězem kněze
v kostele. Pokud kněží působí dojmem přetíženosti, je to falešný dojem – necítí se přetížení!
Ke změně formátu Zpráv – 14denní perioda byla matoucí. Hodně informací uniklo. V této podobě se počítá s tím, že
aktivity, které se mají uskutečnit v následujícím měsíci, budou uvedeny přehledně hromadně. Zároveň bude tématické
ladění Zpráv. Mít tam každý měsíc A5 článek i od CMŠ a Charity.
Oslovili jsme grafiky pro vytvoření nového společného loga farnosti. Současná loga prezentují jednotlivé farní budovy,
ale ne společnou farnost.
Nová nedělní mše svatá navíc je kvůli přetíženosti kostelů. Latinská mše je zatím na zkoušku, uvidíme, jak se to usadí a
zda zůstanou. Úvod do liturgie (i do latinské) – bude, je žádoucí, hledáme formu – možná duchovní obnova?
Navýšil se počet kostelníků, včetně starších dětí.
Mešní nádobí – určitě bude nutné opravit, pozlatit nebo obměnit. Zatím jsou už nová oltářní plátna.
I přes výpadek pana Mikoláška funguje bezproblémově i varhanická služba.

• Technické úkoly:
vyřešit ozvučení presbytáře kostela sv. Jakuba
inzerovat technické vybavení 2. lavice naproti oltáři P. Marie konektorem pro sluchátka pro špatně slyšící
nutnost zesílit okruh v zadní části KC kvůli lepšímu ozvučení kostela
ověřit nabídku topných panelů z jednoho pražského kostela pro kostel sv. Jakuba – ověříme.
Zjistit možnost využití infrapanelů?

Otázka frekvence scházení se PRF – podmínka: nezahlcovat se mnoha tématy, radši jich vyřešit málo, ale funkčně. Scházet se
po 2-3 měsících, připravit se předem na jednotlivá témata.
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Další setkání: 10/11 – téma „liturgie a klid při bohoslužbách“. Zasedání bude veřejné.


